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- Vragen over lichtoverlast Medemblik  

 

De inwoners van Medemblik hebben veel last van het licht wat van de kassen af komt. Vanuit de 

kassen wordt naar boven toe licht verspreid wat wordt weerkaatst door wolken. Hierdoor kleurt de 

lucht boven Medemblik oranje. De bewoners hebben hier veel last van omdat het hierdoor de hele 

avond en nacht nog licht blijft buiten. Niet alleen naar boven toe komt er licht uit de kassen, ook 

vanuit kieren die later zijn aangebracht komt licht. We hebben de volgende vragen aan de 

gedeputeerde:  

 

1. Is de gedeputeerde op de hoogte van het probleem in Medemblik? 

 

Ja. 

 

2. Wat is het oordeel van de OD over de luchtvervuiling vanuit de bovenkant van de kassen? En 

vanuit de kieren van de kassen? Zijn ook de kieren toegestaan binnen de vergunningen van de 

kassen?  

 

De provincie Noord-Holland is geen bevoegd gezag betreffende assimilatiebelichting bij kassen. 

Dit is de gemeente. Medemblik en de Regionale Uitvoeringsdienst Noord-Holland Noord (RUD 

NHN) voert de VTH-taken (vergunningverlening, toezicht en handhaving) namens de gemeente 

Medemblik uit. Daar waar het gaat om VTH-taken is het college van Medemblik het bevoegd 

gezag en zouden de vragen aan hen gericht moeten worden. 

 

3. Kan het aantal controles door de RUD worden opgevoerd en op afroep van de bewoners? 

 

Als bevoegd gezag bepaalt de gemeente Medemblik de intensiteit en frequentie van de controles 

door RUD NHN. Belanghebbenden kunnen bij de gemeente een handhavingsverzoek indienen als 

zij vermoeden dat de regels niet worden nageleefd. 

 

4. Deelt de gedeputeerde onze mening dat als de kassen voldoen aan de eisen van de OD en de 

vergunning, het maatschappelijke probleem er niet minder om is en de provincie, gezamenlijk 

met alle betrokkenen, moet zoeken naar een oplossing? 

 

Nee. De eisen worden niet door RUD NHN gesteld, maar worden bepaald door het 

Activiteitenbesluit milieubeheer (een AMvB) en eventueel aanvullend daarop door de gemeente 

Medemblik. De provincie heeft hierin geen rol. De provincie heeft wel een subsidie beschikbaar 

gesteld aan de Milieufederatie Noord-Holland, onder meer om bedrijven te informeren op dit 

gebied (Sterren Dichterbij). In het kader van de verdere verduurzaming van de glastuinbouw 

kunnen nadere afspraken worden gemaakt tussen gemeenten en glastuinbouwbedrijven, 

eventueel met behulp van de inzet van de Milieufederatie. 

 

5. Zijn er nieuwe technieken of maatregelen die aangewend zouden kunnen worden om de 

lichtvervuiling in de nabije toekomst te verminderen? 

 

Voor zover wettelijk mogelijk ligt de bevoegdheid om de toepassing van nieuwe technieken of 

maatregelen op te leggen (bijvoorbeeld via maatwerkvoorschriften) bij de gemeente.  

Een van de technieken die lichtvervuiling zou kunnen verminderen is LED-verlichting. Deze vorm 



van verlichting geeft minder licht dat tegelijkertijd beter is voor de planten/gewassen. Dit heeft 

een positieve invloed op de lichthinder. Hierdoor neemt echter ook de warmte af die door de 

huidige belichting wordt afgegeven. Bij de toepassing van LED-verlichting zal hiervoor moeten 

worden gecompenseerd. Daarbij geldt voor deze techniek dat verder onderzoek nodig is om voor 

bepaalde gewassen een optimale toepassing te vinden. De toepasbaarheid van LED-verlichting in 

de praktijk is daarmee afhankelijk van meerdere factoren, waaronder de prijs. 

 

- Toezegging mbt bestrijding Reuzeberenklauw 

 

Uit het concept-verslag NLWM: 

 

De heer Tekin (ged.) antwoordt dat de reuzenberenklauw op de Europese lijst van invasieve exoten staat. 

De provincie heeft hierover afspraken gemaakt met het Rijk en ontvangt geen beheervergoeding voor 

deze soort. Hij zegt toe de situatie bij de verschillende grondeigenaren te onderzoeken en informeert de 

commissie over de uitkomst. 

 

Antwoord: 

 

De reuzenberenklauw is een soort die zich heeft gevestigd in de Hollandse natuur, plantsoenen en 

tuinen. Er zijn er zoveel dat de soort wordt beschouwd als een soort die niet meer te verwijderen is 

uit het groene milieu. De EU heeft de soort aangewezen als een gevestigde soort die beheerd moet 

worden. Het Rijk heeft de Provincies niet opgedragen om de Reuzenberenklauw te beheren, hij staat 

dus niet op de Nederlandse lijst als exoot. De reden hiervoor is duidelijk, je komt hem overal tegen. 

Om die reden is het een taak van de grondeigenaren om iets te doen aan de Reuzenberenklauw, 

want de beheerder van de Reuzenberenklauw is dan de grondeigenaar. Als het dus gaat om de 

openbare ruimtes van de gemeente, dan is de gemeente verantwoordelijk voor het beheren van het 

groen. De gemeente moet voorkomen dat het groen niet over de openbare weg hangt en dat bomen 

niet op auto’s kunnen vallen. Als dat wel gebeurd is de gemeente of grondeigenaar verantwoordelijk 

voor schade. Dat geldt dus ook voor de Reuzenberenklauw. 

 

Wij zijn verantwoordelijk daar waar wij grondeigenaar zijn. In onze gebiedscontracten (Uitbesteding 

van het dagelijks beheer en onderhoud van de provinciale infrastructuur) is rekening gehouden met 

het bestrijden van exoten, zoals de Reuzeberenklauw. Hiervoor zijn specifieke eisen opgenomen. 

Reuzenberenklauw en een aantal andere soorten (zoals Japanse Duizendknoop) dienen altijd 

bestreden te worden en mogen niet aanwezig zijn. Ook bij het beheer van wegbermen wordt 

rekening gehouden met het bestrijden van exoten. 

 


